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رویداد

آزادی 6 دختر پرسپولیسی
روز گذشته ۶ زن بازداشــتی که پیشتر به 
دلیل تلاش برای ورود زنان به ورزشــگاه های 
ایران بازداشت شده بودند، با تودیع قرار وثیقه 
آزاد شــدند. این زنان  دوشنبه هفته گذشته با 
لباس مردان و گریم مردانه با طرفداری از تیم 
محبوب شان پرسپولیس، وارد ورزشگاه شده 
بودند که شناســایی و دستگیر شدند. در کنار 
خبرهای این چنینی باید توجه داشت جیانی 
اینفانتینو، رئیس فیفا، پیشــتر طی نامه ای به 
مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال ایران، 
درخواست کرده بود تا قبل از ۱۵ ژوئیه 2019 
مقدمات لازم برای حضور زنان ایرانی و خارجی 
برای تماشای بازی های فوتبال در ایران فراهم 

شود.

 

ادامه از صفحه اول|  چه بسا لازم باشد از مراجع 
و نمایندگان تام الختیارشان دعوت کنیم تا از نزدیک 
با فضاهای ورزشی و ورزشگاه های فوتبال آشنا شوند 
و مثلا در مســابقات فوتبال حاضر شوند. پیش از این، 
بارها پیش آمده که رئیس جمهوری های ما بخواهند به 
ورزشگاه بیایند اما به دلایل مختلف و حساسیت های 
بی جا این اتفاق جز در مورد یک نفر غیرمعمم نیفتاده؛ 
درحالی  که حضور آنها در سالن های کشتی و مسابقات 
این ورزش هم با اســتقبال بسیاری مواجه شده است. 
پس همیشــه این دغدغه که حضور یک روحانی در 
استادیوم فوتبال چقدر با شأن و جایگاه فرد متناسب 
است، وجود داشــته. ویژگی استادیوم فوتبال هم این 
است که پرجوش و خروش است و هیجان گاه غیرقابل 
کنترلی بر آن حاکم اســت. اما همان طــور که دکتر 
صالحی امیری در همین مصاحبه مورد اشاره می گویند: 
»در مبانی عقلانی و شــرعی ما مکان فاسد نمی شود؛ 
انسان فاسد است که محیط را فاسد می کند. دانشگاه، 
ورزشگاه، بازار، سینما و کنسرت اینها همه مکان های 
فرهنگی هستند. سینما که فاسد نمی شود. اینها جسم 
هستند، روح که ندارند فاسد شوند. انسان است که به 

جســم روح می دهد. بنابراین ما نباید بیاییم تفکیک 
محیطی داشته باشیم.« پس نمی شود فضای ورزشگاه 
را ناسالم فرض کرد و از آن احتراز کرد. کسی هم که رأی 
و نظری می دهد، مطمئنا نیاز دارد تا علم و آشنایی کافی 
با سوژه داشته باشــد و تردیدی نیست که گزارش ها و 
بولتن هایی که رایج اســت و تهیه می شــود، همیشه 
نمی توانــد واقعیت ماجرا را منعکس کنــد و در مورد  
ورزشگاه های فوتبال که به یقین سوء تفاهم برانگیز بوده 

است.
آقای صالحی امیری و دیگر مسئولان ورزش در کنار 
همه گزارش ها و اطلاعاتی کــه جمع آوری می کنند 
و به مراجع ارایه می دهند، از آنها دعوت کنند تا به هر 
طریقی که صلاح می دانند، به فضای فوتبال وارد شوند 
و آن را از نزدیک لمس کنند. به نظر می رســد فقدان 
ارتباط نزدیک تا امروز هم در مورد اینترنت و شبکه های 
اجتماعی، هم در مورد فضاهای فرهنگی و هم در مورد 
فضاهای ورزشی باعث شــائبه هایی شده و مسأله هم 
لاینحل نیست. اگر مراجع بزرگوار فاصله هایی را که در 
طول زمان ایجاد شده، کم کنند و بیشتر از حال و هوای 

جامعه و جزییات آن باخبر شوند.

ارتباط نزدیک تر بسیاری از موانع را مرتفع خواهد کرد

گزارش تصویری
ویدیویی که دیروز منتشر شد دوباره بحث نحوه ساماندهی حيوانات شهری را داغ کرد

تا پول هست، سگ کشی ادامه دارد
دیروز ویدیویی به دست کاربران شــبکه های اجتماعی رسید که از شدت دلخراش 
بودن کمتر کسی می توانســت آن را تا انتها ببیند. این بار هم موضوع کشتن سگ های 
ولگرد بود، آن هم با تزریق اسید در قلب کوچکشان. این طور که از ویدیو برمی آمد، کار، 
کارِ حیوان آزارهای معمولی نبود و روشــن بود کسانی که در حال تزریق اسید به قلب 
ســگ های بینوا هســتند برای این کار ماموریت دارند. در عنوان ویدیو هم این فاجعه 
کاری از سوی شهرداری کهریزک اعلام شد، اما شهردار این شهرستان در گفت وگو با 
»شهروند« موضوع را از بیخ و بن تکذیب می کند و می گوید: »ما هم عاطفه داریم، ما هم 
احساس داریم. ماموران ما هم احساس دارند. این کار را شهرداری کهریزک انجام نداده و 

خود ما هم از طریق این ویدیو از چنین حرف و حدیث هایی با خبر شدیم.«
او تأکید می کند که دستور پیگیری داده و هرچه سریع تر موضوع را بررسی خواهد کرد، 
اما این طور که فعالان حقوق حیوانات می گویند، نه عاطفه و نه احساس نمی تواند جلوی 
گردش مالی را که سگ کشی در تمام کلانشهرهای تهران دارد، بگیرد. سپهر سلیمی که 
یکی از این فعالان است و درباره نحوه ساماندهی حیوانات شهری مطالعاتی داشته در این 
مورد به »شهروند« می گوید: »اصلا فرض کنیم که این ویدیو برای شهرداری کهریزک 
نباشد، فرض کنیم این طور که تازه اعلام شده، اصلا جدید هم نباشد، اما به  هرحال این 
اتفاق در ایران افتاده و سگ ها هم واقعی بوده اند و واقعا هم مرده اند. یعنی جدیدنبودن و 

محل جغرافیایی انجام این جنایت اصلا تغییری در عمق فاجعه ایجاد نمی کند.«
او ادامه می دهد: »این سگ کشی نه اولین اســت و نه آخرین خواهد بود. نزدیک به 
30 سال است که در کشور ما ساماندهی حیوانات شهری هم معنی با کشتن آنها شده 
است، اما یکی به ما بگوید که آیا با کشتن، آمار حیوانات شهری کم شده است؟ کدام کشور 
به عنوان الگوی ما قرار دارد که توانسته باشد با کشتن، جمعیت حیوانات شهری را کنترل 
کند؟ با وجود این، تا وقتی که باند عظیم پیمانکاران هستند که با دادن وعده کشتن و 

کنترل کردن، پول های کلان از شهرداری ها بگیرند، این روند ادامه دارد.«
ســلیمی می گوید: »بارها گفته شــده که راه حل کنترل جمعیت حیوانات شهری 
اقداماتی مانند ساماندهی پسماند، عقیم سازی، فرهنگ سازی و... است اما پیمانکاران 
ترجیح می دهند با دادن راه حل های آسان تر که سود مالی بیشتری هم برایشان دارد 
از روش کشتن حیوانات دفاع  کنند. کافی است بودجه ای را که شهرداری های مختلف 
برای کشــتن حیوانات تحت عنوان کنترل جمعیت آنها اختصاص می دهند، بررسی 
کنید تا به چرخه اقتصادی این ماجرا پی ببرید. برای همین هم ما می گوییم اصلا اگر 
موضوع غیرانســانی بودن این اقدام را هم کنار بگذاریم، چرا باید هر  سال مبالغ کلان از 
جیب شهروندان به جیب پیمانکاران سودجو سرازیر شود بدون این که کاری که انجام 

می شود فایده داشته باشد؟«
با مرور آمارهایی که تا همین الان از زبان خود مســئولان کلانشــهرها اعلام شده 
به مسأله ای که سلیمی به آن اشاره می کند، پی می بریم؛ مثلا همین چند وقت پیش 
مدیرعامل شركت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران گفت كه روزانه بین 30 تا 50 
قلاده سگ از سطح تهران جمع آوری می شوند و ساماندهی هر سگ  400 هزار تومان 
خرج روی دست شــهرداری می گذارد. معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان هم 
مدتی پیش گفته بود که شــهرداری این شهر سالانه 7 میلیارد ریال هزینه ساماندهی 
سگ ها می کند. یکی از مسئولان شهری خوزستان هم اخیرا گفته بود که پیمانکاران 

برای تحویل هر لاشه سگ 25 تا 30 هزار تومان دریافت می کنند.

ذره بین

شهروند| ماجرای سوءاســتفاده برخی معلمان کنکور 
از اورژانس از جایی شــروع شــد که علی عبدالعالی، استاد 
دانشگاه، زمانی که در گفت وگو با ایسنا به آسیب ها و حواشی 
کلاس های آمادگــی کنکور می پرداخت، گفــت: »عده ای 
از معلمان خصوصی با آمبولانــس رفت و آمد می کنند. این 
معلم های کنکور به آمبولانس خصوصی پول می دهند که آنها 
را از خط ویژه از کلاس اول به کلاس بعدی برســاند که البته 
این پول در مقابل شهریه های هنگفتی که می گیرند چیزی 
نیســت. اما آیا دانش آموزان معمولی توان استفاده از چنین 
معلمانی را دارند؟« حرف های او آن قدر عجیب و غیرمنتظره 
بود که در روزهای اخیر بارها و بارها نقل محافل شــده و در 
فضای مجازی هم بســیاری درباره این موضوع نوشــته اند؛ 
نکته ای که این بار موضوعش نه فقط مسأله کنکور و معلمان 
آن، بلکه معضل و حفره ای عظیم در نظام درمانی کشور است. 
مجتبی لهراســبی، رئیس اداره آمبولانس های خصوصی 
سازمان اورژانس کشور اما روایتش از این ماجرا به گونه ای دیگر 
اســت و می گوید تخلفاتی از این دست، کار آمبولانس های 

بخش خصوصی و دولتی نیست.  
آقای لهراســبی! ماجــرای حمل ونقــل معلمان با 

آمبولانس های خصوصی صحت دارد؟
متاســفانه در دو ســالی که در این سِمت مشغول هستم 
شاهد چنین تخلفاتی بوده ایم، هرچند بزرگنمایی هایی هم 
انجام گرفته است. اما مسأله اینجاســت که این تخلفات از 
آمبولانس های بخش دولتی و خصوصی سر نزده و من شاهد 

چنین مواردی نبوده ام. 
منظورتان چیست؟ گفته شده این آمبولانس ها  متعلق 

به بخش خصوصی است.
خیر، این طور نیست. متاســفانه مدت هاست ما با مسأله 
آمبولانس های غیرمجاز درگیریــم. آمبولانس هایی که زیر 
نظر هیچ کجا نیستند و در تخلفی آشکار، ماشینی عادی به 
صورت آمبولانــس درآمده و به راحتی از آن کســب درآمد 
می کنند. حتی شــما می توانید آگهی  خرید آنها را در دیوار 
ببینید و آمبولانس های پــژو 405 هم وجود دارد که خیلی 
عجیب است. به همین راحتی خرید و فروش می شود. یک بار 
یکی از این افراد که از دیوار خریــده بود را گرفتیم و او گفت 
پســرخاله اش مدتی اســت با این آمبولانس ها کار می کند 
و درآمد خوبی دارد و او هم ترغیب شــده و خریده. هرچند 

آمبولانس ها به نام افراد نمی شود و وکالتی است اما درنهایت 
با این آمبولانس ها علاوه بر معلمان کنکور، غذا هم جابه جا 
می کنند و ممکن است کارهای خلاف دیگر هم انجام دهند 
که از آنها بی اطلاعیم. این مسأله از نگاه امنیتی هم خطرات 

بسیاری دارد. 
به این ترتیــب ماجرای ایــن آمبولانس ها قدیمی و 
همان طور که گفتید امنیتی اســت. بــرای مقابله و 

دستگیری افراد متخلف چه کرده اید؟
ســال 1396 که تازه به این بخش آمدم، به دستور رئیس 
سازمان به پلیس نامه زدم. آن زمان پلیس اعلام کرد دستور 
قضائی لازم است و ما نمی توانیم آمبولانس ها را بدون حکم 
قضائی توقیف کنیم. آنها می گفتند اگر آمبولانس واقعی را 
نگه داریم و مریض بدحالی فوت کند یا مشکلی پیش بیاید ما 
مقصر می شویم.  سال گذشته به دادستان کل کشور نامه زدم و 
از او خواستم به این مسأله رسیدگی کند و ایشان هم به سردار 
رحیمی دستور رسیدگی دادند اما به دلیل بروکراسی اداری 

هنوز به نتیجه نرسیده است.
چطور از تخلف نکردن آمبولانس های خصوصی تا این 

حد مطمئن هستید؟
نمی گویم صددرصد مطمئنم، چون به هرحال هر اداره ای 
ممکن است متخلف داشته باشد اما مسأله اینجاست که ما 
در سال های اخیر نظارت هایمان خیلی افزایش یافته است. 
گشت های سیار گذاشته ایم و ســامانه ای هم وجود دارد که 
رفت وآمد و ماموریت افراد در آن ثبت و پیگیری می شود. به 

همین دلیل امکان تخلف این آمبولانس ها خیلی کم است. 
نمی توان راهکاری برای شناسایی آمبولانس های تقلبی 
داشت؛ مثلا آمبولانس های اصلی نشانی یا کد خاصی 

داشته باشند که پلیس بشناسد؟ 
آمبولانس هــای اصلــی برچســب ســلامت دارند و 
ما به پلیــس هم اعــلام کرده ایم که در صــورت دیدن 
ماشــین هایی که این برچســب را ندارند آنها را متوقف 
کنند. اما مشــکل دیگر اینجاســت که این ماشــین ها 
سیارند و نمی دانیم کجا هســتند که در صورت شکایت 
بتوانیم جای آنها را مشخص کنیم. در نهایت باید بگویم 
ما نیازمند ســازوکار اجرایی برای این اتفاق هســتیم  و 
امیدواریم حالا که رسانه ای شــده هرچه زودتر چاره ای 

اندیشیده شود.

 رئيس اداره آمبولانس های خصوصی 
به »شهروند« یک پدیده عجيب را تایيد می کند:

آمبولانس های تقلبی!

  در سالگرد درگذشت عزت الله انتظامی، از سردیس این بازیگر رونمایی شد. )خبرآنلاین(

  چند روز پیش عکس هایی در فضای مجازی منتشر شد که نشان می داد دونفر از دیواره های ارگ 
کریمخان زند شــیراز بالا می روند و وزن خود را به آجرهای قدیمی این بنای تاریخی تحمیل کرده اند تا 
بار دیگر ثابت شود این بنای تاریخی بیش از ســخنان و نویدهایی که برای حفاظت آن داده می شود، به 

مراقبت واقعی و ملموس نیاز دارد. )ایرنا(

  مراسم عید »عروج مریم مقدس« و تبرک انگور روز گذشته با حضور جمعی از ارامنه تهران و 
اسقف اعظم ارامنه سبوه سرکیسیان در کلیسای مریم مقدس تهران برگزار شد. ایرنا

  هوای سیستان وبلوچســتان گاهی چنان به گردوغبار آغشته می شــود که روی دریچه پوشال 
کولرها را به این شکلی که می بینید، گل می کند. )پارسینه(
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رضــا اردکانیان، وزیــر نیرو بــا تأکید بر این که پیک تابســتان امســال را بدون خاموشــی 
ســپری کرده ایم، گفت: »ســال گذشــته در چنین  ایامی حدود هشــت هزار مــگاوات کمبود 
تولید برای تابســتان ۹۸ پیش بینی شــده بــود و براســاس برنامه ریزی صــورت گرفته مقرر 
شــده  بود تا پنج هزار مگاوات از ایــن کمبود را با افزایــش واحدهای تولیدی و بــه مدار آمدن 
نیروگاه های جدید و ســه هزار مــگاوات باقیمانده را  نیــز با اجرای ۱۱ برنامــه مدیریت مصرف 
 در سراســر کشــور عملیاتی کنیم تا بتوانیم پیک تابســتان ۹۸ را با خاموشــی صفــر به پایان

 برسانیم.« 

وزیر نيرو:   

تابستان امسال را 
بدون خاموشی 
سپری کرده ایم

شروع صفحه آرایی
مدیر مسئولسردبیرمعاون سر دبیردبیر سرویسصفحه  آرا: ؟؟؟45 / 16

اتمام صفحه آرایی
17 / 45

شروع صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟

بستن کمربند می تواند خطر 
مرگ و مير را در سرنشينان 

صندلی عقب، ۲۵ تا ۷۵ درصد 
کاهش دهد.

چند روز پيش بهرام پارسایی، سخنگوی کميســيون اصل 90 گفته بود: »طبق اسناد، فقط بابت طراحی 
صندوق پژو 206، 250 ميليون دلار هزینه شده که رقم بسيار هنگفتی است. در این تصویر اینفوگرافيک که 

توسط خبرگزاری مهر تهيه شده، به کارهایی که با این مبلغ می توان انجام داد، اشاره شده است.

 با هزینه طراحی صندوق عقب پژو 206 
چه کارهایی می توان کرد؟

 این آمبولانس هازیر نظر هيچ کجا نيســتند و در تخلفی آشــکار، ماشــينی عادی به 
صورت آمبولانس درآمده، حتی شــما می توانيد آگهی  خرید آنها را در سایت ها ببينيد و 
آمبولانس های پژو 40۵ هم وجود دارد! یک بار یکی از این افــراد که از دیوار خریده بود را 
گرفتيم و او گفت پسرخاله اش مدتی است با این آمبولانس ها کار می کند و درآمد خوبی دارد


